
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  29.05.2017 

 

 

  Sunt prezenţi 10 consilieri locali Primarul, Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

  Preşedintele de şedinţă d-l consilier  Meszaros Zoltan  ,  citeste ordinea de zi după  cum urmează 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea rectificării bugetului  local pentru anul fiscal 2017  

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea executării lucrării “ Decolmatarea cursului de apă în livada mare 

în  localitatea Șușturogiu ,  jud.Bihor” 

3. Proiect de hotărăre privind aprobarea reactualizării Planului Urbanistic General 

4. Proiect de hotărăre privind aprobarea constituirii de cadastral 

5. Proiect de hotărăre privind aprobarea  achiziționării unor utilaje ( drujbă , motocoasă) 

6. Proiect de hotărăre privind aprobarea executării lucrării “ Alimentare cu energie electrică Stație de 

epurare Cetariu  localitatea Cetariu ,  jud.Bihor” 

7. Proiect de hotărăre privind aderarea Comunei Borş la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară Biharia 

– Sălard, precum şi modificarea şi completarea Actului Constitutiv şi a Statutului asociaţiei 

8. Proiect de hotărăre privind aprobarea contului de închidere a exerciţiului bugetar pe anul 2016 

9. Diverse 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   29.05.2017 a 

fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 11 de 

consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 10, lipseste motivat d-l consilier , Albirt Bela . În condiţiile 

acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  6 voturi.  Dau 

cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-lui MESZAROS ZOLTAN , poftiţi vă rog. 

 Se citeşte Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  30.03.2017 . Cine este pentru?  Unanimitate 

Împotrivă? Abţineri?  

d-na Potor Eva - consilier contabil din cadrul aparatului propriu de specialitate al primarului comunei Cetariu 

prezinta un raport detailat privind proiectul de hotarare privind rectificarea bugetului. 

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Propun să desfiintam sau sa renovam statia de autobuz din Tautelec.  

 

d-l Simko Lajos – consilier local   

Ar trebui sa avem o cladire in care sa vina si medicul veterinar. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Propun sa terminam canalizarea din Cetariu. 

 

d-na Potor Eva - consilier contabil 

Trebuie sa respectam hotararea Consiliului Judetean si Decizia Finantelor. 

 

 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 



Degeaba facem trotuare daca nu am terminat canalizarea . Am vorbit cu cei de la canalizare , mi-au promis ca in 2 

zile va fi remediata o problema. Au trecut 3 saptamani si inca nu s-a rezolvat. 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Cine este pentru aprobarea rectificarii bugetului?   

Pentru 7 Nagy Sandor    Împotrivă? 3 Biro Ferenc Sandor   Abţineri? 0  

    Drugaş Marius    Homonai Alexandru 

   Nagy Istvan Robert   Dull Melinda 

   Meszaros Zoltan 

   Simko Lajos 

   Szabo Kinga 

   Gombos Brigitta 

 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Cine este pentru Proiect de hotărăre privind aprobarea executării lucrării “ Decolmatarea cursului de apă în 

livada mare în  localitatea Șușturogiu ,  jud.Bihor”?  Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

d-l Drugas Marius – consilier local   

Am discutat cu oamenii din sat si sunt de acord. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Trebuie intocmit un tabel cu proprietarii terenurilor ca sunt de acord , care sa fie si semnat de catre dansii. 

d-l Meszaros Zoltan – consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu aprobarea reactualizării Planului Urbanistic General. Cine este pentru?  10 . 

Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                

Dacă sunteți de acord cu aprobarea constituirii de cadastral .Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

De ce aprobam acum acest lucru daca s-a putut construi gradinita fara autorizatie? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Va rog sa intrebati despre acest aspect pe fostul domn Primar. Curtea de Conturi ne-a recomandat   

--actualizarea domeniului public al UATC Cetariu atestat prin hotărâre a guvernului și  

--efectuarea lucrărilor de cadastru și publicitate imobiliară asupra bunurilor din domeniul public  

 In limita alocarii fondurilor incet finalizam si acest aspect.  

 
d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu  aprobarea achizitionarii drujbei si motocoaselor ?Cine este pentru? 10 . Împotrivă? 0 

Abţineri? 0 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Cumparam sa foloseasca altcineva? 

 

d-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Fostul nostru angajat a  imprumutat pentru o scurta vreme. Cunosc problema si oricand va dam si DVS daca 

solicitati.  

 

Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu executării lucrării “ Alimentare cu energie electrică Stație de epurare Cetariu  

localitatea Cetariu ,  jud.Bihor” 



 

d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Aceasta lucrare nu a fost prevazuta in proiect? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Daca era inclus in proiect credeti ca acum discutam despre lucrarea? 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Pentru 7 Nagy Sandor    Împotrivă? 2 Dull Melinda    Abţineri? 1 Biro Ferenc Sandor  

    Drugaş Marius    Homonai Alexandru 

   Nagy Istvan Robert    

   Meszaros Zoltan 

   Simko Lajos 

   Szabo Kinga 

   Gombos Brigitta 

 

d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu Proiect de hotărăre privind aderarea Comunei Borş la Asociaţia de Dezvoltare 

Intercomunitară  Biharia – Sălard, precum şi modificarea şi completarea Actului Constitutiv şi a Statutului 

asociaţiei. 
Pentru 7 Nagy Sandor    Împotrivă? 1 Biro Ferenc Sandor   Abţineri? 2 Homonai Alexandru  

    Drugaş Marius                  Dull Melinda 

   Nagy Istvan Robert    

   Meszaros Zoltan 

   Simko Lajos 

   Szabo Kinga 

   Gombos Brigitta 

 
d-l Meszaros Zoltan– consilier local                  

Dacă sunteți de acord cu proiectul de hotărăre privind aprobarea contului de închidere a exerciţiului bugetar pe 

anul 2016. 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Ne-ati comunicat acest proiect de hotarare? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Cand am primit raportul de specialitate , a fost intocmit  proiectul de hotarare , a fost postat pe site si a fost 

comunicat consilierilor si prin mail , vineri. 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local 

Eu am primit mailul. 

 
d-na Potor Eva - consilier contabil 

Situatia  este acela conform raportului de specialitate . Hotararea trebuie adoptata potrivit  Legii . A fost  

tematica de control a Institutiei Prefectului si al Curtii de Conturi. 

 
d-l Meszaros Zoltan– consilier local   

Va rog sa votati. 

 
Pentru 9 Nagy Sandor    Împotrivă? 1 Biro Ferenc Sandor   Abţineri? 0  

    Drugaş Marius                   

   Nagy Istvan Robert    

   Meszaros Zoltan 

   Simko Lajos 

   Szabo Kinga 

   Gombos Brigitta 



   Homonai Alexandru 

   Dull Melinda 

 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Daca d-nii preoti doresc sa solicite ceva? 

 

d-l Kruzslitz Imre – preot catolic 

Solicit sa ne restituiti cumva taxa teren care suntem obligati sa platim pentru arendarea terenurilor noastre. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

V-as recomanda sa luati exemplul de la Biserica Reformata. Dansii dau terenurile lor in comodat astfel nu 

sunt obligati sa plateasca aceasta taxa. 

 
d-l Kruzslitz Imre – preot catolic 

La noi e altfel. Daca am arendat terenurile , incheiem contract de arenda. 

 
D-na Dull Melinda- consilier  local 

Trebuie sa avem grija , pentru ca daca votam ceva nelegal noi consilierii locali vom fi buni de plata. 

 
d-l Biro Ferenc Sandor – consilier local 

Avem jurist si pana la sedinta urmatoare d-na secretar ne va spune ce e legea. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Consiliul local Cetariu totdeauna a sprijinit bisericile. 
Consider ca bisericile trebuie ajutate , dar in limite legale si fara sa generam eventuale prejudicii . 

 

d-l Kruzslitz Imre – preot catolic 

Asa stiu ca Consiliile locale pot solicita de la Consiliul Judetean fonduri pentru biserici. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Acum a fost aprobat  10.000 lei catre Biserici. 

 

d-l Kruzslitz Imre – preot catolic 

Pentru biserica Catolica?  

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Pentru toate din comuna Cetariu. Va fi impartit egal. 

 

d-l Kruzslitz Imre – preot catolic 

Biserica catolica din Cetariu si Biserica Catolica din Tautelec sunt persoane juridice distincte. 

 

d-l Miklos Csaba- preot reformat 

Solicit  ca cimitirul reformat sa fie scos din domeniul public al Comunei Cetariu. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Inca nu a fost finalizat raportul comisiei de inventar privind acest aspect. 

 

d-l Miklos Csaba- preot reformat 

V-am dat toate actele. 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 
Eu nu stiu care cimitir a fost trecut in domeniul public al comunei Cetariu pentru ca nu este precizat. Figureaza 

doar ca are o suprafata de 1,4 ha. 

Noi am mostenit aceasta situatie de la Consiliul local din 1999. Stiu ca a fost reconstituit dreptul de proprietate a 

Parohiei Reformate asupra cimitirului actual, a fost emisa si autorizatie de construire pentru capela si stiu ca fostul 



cimitir care nu mai functioneaza este in mijlocul teritoriului composesoratului de padure si pasune din Cetariu. Nu 

am insa o identificare cadastrala clara semnata de un topograf.  
Trebuie sa stiti ca nici un Titlu de proprietate nu se corecteaza , nu se emite  fara o identificare cadastrala. Cum 

aprobati o hotarare de Consiliu? 

 

d-l Miklos Csaba- preot reformat 

De ce a fost trecut in domeniul public al comunei? 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Potrivit prevederilor Legii 213/1998 cimitirile apartin de domeniul public al unitatilor administrativ teritoroale. 

 

d-l Miklos Csaba- preot reformat 
Va trebui sa actionam in instanta sa recuperam cimitirul. Noi avem acte care ne dovedesc proprietatea. 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

Eu am mai propus sa scoatem din domeniul public cimitirul reformat. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar al comunei 

Haideti sa votam . Dacă sunteți de acord cu scoaterea cimitirului reformat si catolic din domeniul public al 

comunei Cetariu? 

Cine este pentru?  10 . Împotrivă? 0 Abţineri? 0 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

D-na Consilier ne-ati adus rapoartele de avizare a comisiei economice? 

 

D-na Dull Melinda- consilier  local 

De ce sa aduc eu? 

 

D-na Sabău Mercedes-secretar al comunei 

Suneti secretara comisiei economice . Nu? Va rog sa ne aduceti rapoartele de avizare cat mai repede. In caz contrar 

vom primi referat de nelegalitate de la Instituia Prefectului.  

 

d-l Homonai Alexandru – consilier local 

Vin niste ciurde de animale noaptea pe strazi. Am mai propus sa fie sanctionati proprietarii terenurilor care nu tin 

curat terenurile lor . Doresc sa fie curatenie in Comuna. 

 

d-l Simko Lajos – consilier local   

Exista un pod  langa statia de autobuz. A mai fost reparat dar trebuie sa facem bratul podului. 

 

DIVERSE 

Cerera d-lui Kallai Gyula , presedintele composesoratului din Sisterea de a-i da in comodat 10 mp din 

Caminul Cultural din Sisterea care sa constituie sediul Composesoratului din Sisterea. 

Se aproba cererea in unanimitate. 

d -l Meszaros Zoltan - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Meszaros Zoltan          Secretar 

      Jr. Sabău Mercedes  


